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Spørgsmål: 
Vil ministeren redegøre for, hvorfor der ikke er lovbestemte frister for 

førsteinstansers materialefremsendelse til de pågældende nævn, klage-

instanser m.v. og samtidig redegøre for muligheden for at fastsætte og 

overholde sådanne frister? Spørgsmålet er stillet på baggrund af Stats-

revisorernes beretning 12/2020 om sagsbehandlingstider og produkti-

vitet i Nævnenes Hus. 

 

Svar: 
Regler om indgivelse af klage og videresendelse af materiale til Næv-

nenes Hus er i vidt omfang er reguleret i sektorlovgivning. Der er som 

udgangspunkt ikke noget til hinder for at fastsætte frister for førstein-

stansers materialefremsendelse ved lov.  

 

Med oprettelsen af Nævnenes Hus pr. 1. januar 2017 blev 19 forskelli-

ge nævn samlet i én, selvstændig styrelse under Erhvervsministeriet. 

Formålet med Nævnenes Hus – en bedre og mere effektiv sagsbehand-

ling til glæde og gavn for borgerne og samfundet som helhed – er vi 

nået et godt stykke vej med.  

 

Men en konsolideringsproces som denne tager tid, og vi er derfor hel-

ler ikke i mål endnu. I forhold til samspillet mellem førsteinstanser og 

Nævnenes Hus, så er der allerede gjort et stykke arbejde, men der er  

også plads til endnu flere forbedringer og analyser af, hvordan vi op-

når de bedste resultater.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Simon Kollerup 
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